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Dawno, dawno temu w odległej galaktyce, 

młodzi padawani stawali rok po roku 

przed koniecznością wyboru najlepszej dla siebie szkoły. 

Niestety, każda ze szkół znajdowała się na innej planecie, 

i trudno było sprawdzić, która okaże się najlepsza. 

Wybór był trudny, a konsekwencje poważne. 

Wybór niewłaściwej planety skazywał młodziutkiego padawana 

na  życie w samotności i poczuciu obcości, 

pod ciągłą presją oczekiwań ze strony Mistrzów 

i braku uznania jego niezwykłych, indywidualnych Mocy. 

Wybór właściwej szkoły, na właściwej planecie 

dawał nadzieję na rozbudzenie uśpionej Mocy młodego padawana, 

pozostawał jednak równie trudny jak wygrana szóstki w totka… 

Dlatego młodzi Rebelianci postanowili zmienić ten stan rzeczy… 

  



 

  



A ponieważ w totolotka można zagrać tylko na planecie Ziemia, powróciliśmy na niebieską 

planetę, a konkretnie na maleńki punkcik na mapie, położony w Europie, w Polsce, we 

Wrocławiu, dokładnie na ulicy: Słubickiej 29 w  

TECHNIKUM nr 1 w ZESPOLE SZKÓŁ nr 1!         

 

 

 

 

 

 

 

  



Long story short 

 

1. Udział zespołu SU ZS1 w konkursie Future Leader Wropenup (kwiecień-czerwiec 2023) 

2. Nawiązanie kontaktu z twórcami platformy Świadomie Wybieram z Poznania – kontakty 

i spotkania on-line, ustalenie zasad i zakresu współpracy (wrzesień – listopad 2023) 

3. Spotkanie szkoleniowe w Poznaniu (1 grudnia 2023) 

4. Prezentacja projektu podczas sesji  Młodzieżowej Rady Miasta i uzyskanie patronatu 

MRM (22.12.2023) 

5. Sporządzenie pism i uzyskanie patronatu Prezydenta Wrocławia Jacka Sutryka  

oraz Dyrektora Departamentu Edukacji UM Jarosława Delewskiego  (grudzień 2023 - 

styczeń 2024) 

6. Opracowanie scenariusza prezentacji, próby i wielotorowy kolportaż zaproszeń poprzez 

pośrednictwo: MRM, Wydział Edukacji, WCRS i listy mailingowe (styczeń-luty 2024) 

7. Przeprowadzenie pierwszego spotkania/prezentacji platformy Świadomie Wybieram  

oraz dołączenie pierwszych szkół średnich do projektu (22 lutego 2024) 

8. Promocja i lobbowanie na temat Platformy podczas spotkań z przedstawicielami szkół 

średnich (Forum Dyskusyjne Młodzieży Wrocławia grudzień 2023 i marzec 2024, spotkania 

podsumowujące organizowane przez WCRS – grudzień 2023 i styczeń 2024, podsumowanie 

Sztafety Dobrych Relacji – luty 2024, przygotowanie debat młodzieżowych – czerwiec 2024) 

9. Przeprowadzenie drugiego spotkania/prezentacji platformy Świadomie Wybieram oraz 

dołączenie kolejnych szkół średnich do projektu (26 marca 2024) 

10. Przeprowadzenie trzeciego spotkania, podsumowanie dotychczasowych działań  

w poszczególnych szkołach, wspólne opracowanie scenariuszy rolek promocyjnych  

i nagranie materiałów filmowych (18 kwietnia 2024) 

11. Promowanie platformy w mediach wrocławskich: wywiad w Radiu Rodzina (marzec 

2024), artykuły na portalach miejskich: wrocław.pl i faktywroclaw.pl (kwiecień 2024) 

12. Rozszerzanie zasięgów instagrama Świadomie Wybieram_Wroclaw, zamieszczanie 

kolejnych materiałów promocyjnych, lobbowanie wśród zaprzyjaźnionych szkół, 

udostępnianie filmów, opracowanie autorskich grafik do materiałów: roll-up’a i ulotek 

promocyjnych  (kwiecień- maj 2024) 

13. nawiązanie współpracy – dzięki MRM – z MPK, opracowanie autorskich grafik 

promocyjnych na wyświetlacze w autobusach i tramwajach (maj-czerwiec 2024) 

14. Nawiązanie kontaktu z Międzyszkolnym Ośrodkiem Wspierania Aktywności 

Zawodowej – Centrum Kształcenia Zawodowego przy ul. Strzegomskiej – rozesłanie 

informacji dotyczących platformy do wszystkich doradców zawodowych w szkołach 

podstawowych za pośrednictwem bazy mailingowej MOWAZ (maj 2024, planujemy 

wspólne spotkanie z MOWAZ oraz  z doradcami zawodowymi SP we wrześniu 2024) 

15. przygotowanie stanowiska promującego platformę Świadomie Wybieram na Targach 

Wrocławskich Szkół Średnich (6 czerwca 2024) 

 



Long story 

W Zespole Szkół Nr 1 kilka miesięcy temu kilkoro młodych ludzi postanowiło zmienić 

edukacyjną rzeczywistość! 

Pochylając się empatycznie nad losem naszych 

młodszych kolegów, którzy właśnie kończyli 

podstawówki i stanęli przed trudnym wyborem 

szkoły średniej – zapragnęliśmy im pomóc! 

Wymyśliliśmy platformę, która zbierałaby 

dane ze wszystkich wrocławskich szkół 

średnich i w przystępny sposób prezentowała je 

zainteresowanym. 

 

 

 

Ideę tę opisaliśmy w postaci projektu i zgłosiliśmy do konkursu FUTURE 

LEADERS organizowanego przez Fundację  WrOpenUp. 

 

Nasz projekt konkursowy 

zyskał uznanie jury i dotację 

finansową w postaci 1500 

złotych. 

Wszystko to  działo się 

„dawno, dawno temu” czyli: 

tuż przed zakończeniem roku 

szkolnego 2022/2023 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Wkrótce po ogłoszeniu wyników konkursowych odkryliśmy ze zdumieniem, że w Poznaniu 

działa już podobna platforma! 

No cóż – potwierdza to tylko powszechnie znaną prawdę, że WIELKIE UMYSŁY MYŚLĄ 

PODOBNIE!         

Zamiast ze sobą konkurować, postawiliśmy 

na współpracę! 

Nawiązaliśmy kontakt z ekipą z Poznania – 

okazało się, że oni swój projekt zrealizowali  

w ramach Olimpiady Zwolnieni z Teorii. 

Mają ambicje rozwinąć platformę na całą 

Polskę, a może i poza naszą Galaktykę, ale 

póki co my działamy na terenie Wrocławia. 

Od początku roku szkolnego pozostawaliśmy 

z grupą poznańską w kontakcie, 

rozmawialiśmy on-line, aż wreszcie 

ustaliliśmy termin spotkania i pojechaliśmy 

do Poznania. 

* 

Pierwszy grudniowy piątek 2023  był  dla nas bardzo pracowity! 

Poznańska ekipa: Wiktor, Przemek i Janek przygotowali dla nas 

imponująco profesjonalne warsztaty, dzięki którym ustaliliśmy 

zasady długofalowej współpracy oraz poznaliśmy wiele  ciekawych  

i funkcjonalnych narzędzi i wskazówek pomocnych w realizacji 

projektu. 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Po powrocie do Wrocławia, ostro zabraliśmy się 

do pracy 

Zaprojektowaliśmy pisma z prośbą o patronat pana Prezydenta Jacka Sutryka oraz Dyrektora 

Departamentu Edukacji Jarosława Delewskiego. 

Przygotowaliśmy wystąpienie przed 

Młodzieżową Radą Miasta 

22 grudnia 2023 podczas III Sesji VII 

Kadencji Młodzieżowej Rady Miasta 

Wrocławia, w Sali Sesyjnej w Ratuszu 

wystąpiliśmy z wnioskiem o objęcie 

patronatem naszego projektu Świadomie 

Wybieram_Wrocław. 

 Nasz projekt zaprezentowała Maja Lewandowska,  

a Victoria Malec odpowiadała na pytania radnych. 

Pozostała część zespołu kibicowała koleżankom  

z trybun dla publiczności. 



 Nie poszło może tak jak sobie wymarzyliśmy, bo 

stres i trema zrobiły swoje – ale sama idea okazała 

się przekonująca i finalnie w jednogłośnym 

głosowaniu radnych otrzymaliśmy patronat 

Młodzieżowej Rady Miasta. Piękny prezent pod 

naszą samorządowo-platformową choinkę! 

 

 

 

 

W styczniu 2024 uzyskaliśmy też dwa kolejne patronaty: 

Pana Jarosława Delewskiego, Dyrektora Departamentu Edukacji UM 

 

 



oraz – dzięki małej interwencji i osobistej rozmowie 

przedstawicieli SU z panem Prezydentem – patronat 

Prezydenta Wrocławia Jacka Sutryka 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Oczywiście nieustająco wspiera nas Fundacja WrOpenUp 

 

A naszym posunięciom kibicują mocno i promują 

nasze działania Wrocławska Koncepcja Edukacyjna  oraz  

Wrocławskie Centrum 

Rozwoju Społecznego 

    

 

 

 

 

 

 

 

Z takim poparciem mogliśmy zacząć działania na szeroką skalę! 

Zaplanowaliśmy pierwsze spotkanie dla przedstawicieli Samorządów Uczniowskich  

wrocławskich szkół średnich, i zaprosiliśmy ich na 26 lutego 2024. Kolejne tygodnie 

upływały w pełnej zaangażowania atmosferze przygotowań i promocji wydarzenia. 

 



Po wielu tygodniach przygotowań, 22 lutego poprowadziliśmy spotkanie dla przedstawicieli 

samorządów uczniowskich wrocławskich szkół średnich. 

Odwiedziły nas delegacje trzynastu wrocławskich szkół ponadpodstawowych oraz 

przedstawiciele Młodzieżowej Rady Miasta, rzecznik MRM Jakub Juszczak i prezes 

Akademii Samorządów Uczniowskich  Paweł Kierakowicz. 

Zaprosiliśmy naszych gości w kosmiczną podróż, ale bardzo szybko zeszliśmy na Ziemię! 

😊  

 

 

 

 

 

 

Wiktor, Maja, Victoria, Maja i Adam zaprezentowali różne 

aspekty i zalety platformy. Sesja Q&A przyniosła sporo emocji 

i była dużym wyzwaniem dla prowadzących, ale dzięki temu 

zdobyliśmy cenny feedback i materiał do dalszej analizy. 

 

 

 

 



Platforma działa w Poznaniu od roku – wiemy, że się sprawdza, ale wciąż jest nowym 

narzędziem, a my się dopiero jej uczymy. 

 

Jej idea spodobała się jednak naszym 

gościom!  

Z zaangażowaniem dyskutowali nad 

korzyściami oraz formami promocji – 

podczas sesji warsztatowej. Ankieta 

ewaluacyjna wykazała, że ponad 93% 

uczestników jest zdecydowana 

przenieść tę ideę na grunt swojej szkoły 

i wspólnie z nami rozwijać platformę! 

 

 

 

 

Kolejne spotkanie zaplanowaliśmy na 26 marca 

2024 i coraz szerzej rozpuszczaliśmy wici! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Z kondycją psychiczną nastolatków jest źle i w najbliższej przyszłości raczej nie będzie 

lepiej.  

Dlatego coraz WAŻNIEJSZE jest, do jakiej szkoły chodzą te nastolatki, jak się w niej 

CZUJĄ.    Oceny, rankingi, egzaminy, naprawdę zaczynają być sprawą drugorzędną.  

Zwłaszcza, że w szpitalu psychiatrycznym trudno się przygotować solidnie do matury,  

a w szkole – choćby tej najsłabszej – jednak jest to możliwe… 

Coraz częściej szukamy więc: i my Rodzice Nastolatków,  i sami Ósmoklasiści – 

szkół, w których: 

   atmosfera jest wspierająca,  

   uczniowie czują się dobrze,  

   a ich potrzeby są traktowane poważnie - również te do odpoczynku i chwili  

wytchnienia pomiędzy lekcjami czy w oczekiwaniu na pociąg powrotny.  

* 

Platforma Świadomie Wybieram – daje możliwość DOPASOWANIA SZKOŁY DO 

WASZYCH POTRZEB, wyszukania tej jednej jedynej, skrojonej na potrzeby Twojego 

dziecka! 

Platforma działa już w Poznaniu, teraz wprowadzamy ją we Wrocławiu. Wciąż jest jeszcze 

niedoskonała i brakuje w niej wielu danych – ale działa dopiero od roku i wciąż się rozwija. 

 
Zobacz jak to działa już teraz: https://swiadomiewybieram.pl/ 

* 

Dziś potrzebujemy zebrać jak najwięcej informacji – ankiet od uczniów wrocławskich szkół 

średnich, na temat ich szkół. 

 

Możesz nam pomóc: 

 

 1/ Przyjdź na spotkanie wprowadzające, gdzie dowiesz się więcej –  marca 2024 

(wtorek) o godz. 10.00 do auli Zespołu Szkół Nr 1 na ul. Słubickiej 29 we Wrocławiu. 

Szczególnie gorąco zapraszamy przedstawicieli Samorządów Uczniowskich wraz  

z opiekunami. Ale jeśli jesteś zainteresowanym nauczycielem, aktywistą społecznym, 

influencerem czy przedstawicielem innych mediów – ZAPRASZAMY RÓWNIE 

SERDECZNIE!  

Będzie nam miło (i przygotujemy więcej ciastek ) jeśli potwierdzisz swój udział na adres: 

samorzaduczniowskizs1wroc@gmail.com 

* 

2/ Po prostu wypełnij ankietę i zachęć do tego jak największą ilość osób ze swojej szkoły 

i daj nam zwrotnie znać – wówczas przekażemy Ci informację, ile ankiet już macie, a ile 

jeszcze brakuje, aby Wasza szkoła wskoczyła na platformę. 

(UWAGA: jeśli jesteś uczniem ZESPOŁU SZKÓŁ, szukaj właściwej szkoły: liceum, 

technikum czy szkoły branżowej – są one oceniane oddzielnie.) 

https://swiadomiewybieram.pl/ankieta/ 

https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fswiadomiewybieram.pl%2F%3Ffbclid%3DIwAR0py65rZ7tr2BfmshtEvAc1GxzPFGtfmkeLvtdUK8giq8QNcG0Ft-jjekw_aem_AZGj-HI1JcjwQI1DSmLjKLi-cWvRruVX6Wh5L28HqVEYYFPFsy5Ja0agFzx22i-tkC2F8t2F5cwIx8EjCS-lv_3b&h=AT15c_RZbFYU4Bu7-jWZSECocAAzRFL4yvtV147i7i8SghT7ZKNyPb5Z0Zz6D329uAywNvJwf3vHgOwFg_d-_Fof6w9SPcKnfo_MiWpx1Dvd36Y6IgIQuOTT83ailaH4Of__&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT29Xb40aiSYtL0pNGGUrYTIiN66urAs6QHc8mzl6z5n-OaU-BUEpdroRAT6gWWWgTlWg4wbu5IHXoQwba0kOn6tQDZWKTvysuLkWSfC0e5GYQILF1AU7sOHUy2sqH2xkJm2rz70RgHD4negu0S761gmo88u4FSBYBzWLQvg4zkCacPOb2AZBwpFqf4dnr_dbUSzSpXeXK1z
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fswiadomiewybieram.pl%2Fankieta%2F%3Ffbclid%3DIwAR0sGG6zKlCA_5gx0WZXGc_6KaUBtLjVd9ShQ2-57tt5Qo6BpoE7J0RwmfU_aem_AZF1UfV6UXGtfzyksgSk5Ew0isi998T9DVTBSqG2XqKsi7OvjPnsCLpMPypbJvFKtKBPR3bivurE6EJoL9bj8Pr_&h=AT1BpJ8Vwu-ukeXHSDIqR4WCsN4L7cWNOjn65SltzYo4ghrT0IwFkwnIh8ga5xUpBdgY6bQuK2zN_F8KR2mf0HqWs9rZ1P94F8iHYpVwpHhj7v6udi1W7Bsh6tVzePxWzjfa&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT29Xb40aiSYtL0pNGGUrYTIiN66urAs6QHc8mzl6z5n-OaU-BUEpdroRAT6gWWWgTlWg4wbu5IHXoQwba0kOn6tQDZWKTvysuLkWSfC0e5GYQILF1AU7sOHUy2sqH2xkJm2rz70RgHD4negu0S761gmo88u4FSBYBzWLQvg4zkCacPOb2AZBwpFqf4dnr_dbUSzSpXeXK1z


* 

 3/ zaobserwuj naszego ig  i polecaj go innym – niech o projekcie dowie się jak najwięcej 

osób   https://www.instagram.com/swiadomiewybieram_wroc/ 

* 

 4/ jeśli jesteś spoza Wrocławia – też możesz się przyłączyć!  

* 

 5/ puść w świat tego posta, niech robi zasięgi i zmienia świat młodych ludzi na lepszy  

i bardziej przyjazny   

  Czekamy na Was z całym Samorządem Uczniowskim ZS1  

26 marca o 10.00 w auli ZS1 

 

Po drugiej edycja spotkania – 26 marca 

2024 – uczestniczyło w niej kolejne 8 

szkół, łączna ewaluacja obu spotkań 

pokazała, że większość chce działać z 

nami! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

A mapa Wrocławia  zapełnia 

się pinezkami z adresami 

szkół, które zdecydowały się 

przyłączyć do projektu  

i wskoczyły na Platformę. 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.instagram.com/swiadomiewybieram_wroc/?fbclid=IwAR0X97_B9W9AFHfcXy4n7QQcln90-X2DI4T4p85suzYchKnxH2qiAzu2nBI_aem_AZFPKmOnCHhj33Sb7TPHnzMdjRFwhoO1geUtkbuG_cbif4VzC5roI2Pg1t70Kekd0NsuBs3Xub4YXxsUmBEL_qEV


Najważniejsze, że nasze działania zaczęły przynosić efekty, a ilość wypełnionych ankiet 

pozwoliła umieścić wrocławskie szkoły na platformie i uruchomić dopasowywarkę 

Świadomie Wybieram na Wrocław! 

              

A my działaliśmy dalej: promowaliśmy projekt na terenie miasta za pomocą oficjalnych 

mediów jak i poczty pantoflowej i prywatnych kontaktów. 

Dzięki aktywnemu uczestnictwu w edukacyjnym życiu miasta, wykorzystywaliśmy każdą 

okazję: 

➢ roczne podsumowaniu działań w WCRS  (grudzień 2023), 

➢ spotkanie z Panem Prezydentem, zarówno w Ratuszu jak i w Centrum FAMA 

(styczeń 2024), 

➢ podsumowanie Sztafety Wielokulturowych Dobrych Relacji (luty 2024), 

➢ udział w Młodzieżowym Forum Dyskusyjnym (grudzień 2023; marzec 2024). 

Wszędzie, gdzie możemy promujemy platformę, sieciujemy i rozdajemy nasze wizytówki  

z kodami QR. 

 

  



Promujemy projekt także we wrocławskich mediach: 

Część ekipy SU ZS1 – czyli: Maja, Adam  

i Sasza – udzieliła wywiadu promującego 

platformę Świadomie Wybieram_Wrocław   

w audycji Oblicza Wrocławia w Radio 

Rodzina! 

Było trochę tremy, kilka wpadek (ale to się 

wytnie 😛 😊 ) i dużo śmiechu.  

No i oczywiście…  apetyt na więcej! Pierwsze 

koty za płoty! 😉 

 

 

 

Napisali o nas: 

portal Wrocław.pl 

https://www.wroclaw.pl/dla-mieszkanca/uczniowie-technikum-nr-1-we-wroclawiu-

stworzyli-wyszukiwarke-szkol-ponadpodstawowych 

 

https://www.wroclaw.pl/dla-mieszkanca/uczniowie-technikum-nr-1-we-wroclawiu-stworzyli-wyszukiwarke-szkol-ponadpodstawowych
https://www.wroclaw.pl/dla-mieszkanca/uczniowie-technikum-nr-1-we-wroclawiu-stworzyli-wyszukiwarke-szkol-ponadpodstawowych


 

 

Portal  FAKTYWROCLAW.pl 

https://faktywroclaw.pl/20240430356040/nowa-platforma-pomoze-uczniom-wybrac-

odpowiednia-szkole-srednia-art-35 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://faktywroclaw.pl/20240430356040/nowa-platforma-pomoze-uczniom-wybrac-odpowiednia-szkole-srednia-art-35
https://faktywroclaw.pl/20240430356040/nowa-platforma-pomoze-uczniom-wybrac-odpowiednia-szkole-srednia-art-35


18 kwietnia 2024 odbyło się kolejne spotkanie w naszej szkole. 

 

Tym razem nie tylko przedstawiliśmy 

projekt zainteresowanym szkołom, ale 

też zaprosiliśmy ponownie tych, 

którzy już u nas byli wcześniej,  

aby porozmawiać o tym, jak idzie 

ankietowanie w ich szkołach, jak sobie 

radzą z promocją projektu, na jakie  

trudności natrafili.  

 

 

 

Wspólnie opracowaliśmy strategię  radzenia 

sobie z trudnościami. Razem też 

wypracowaliśmy materiały promocyjne  

w postaci nagrań, które jako rolki i filmiki 

będziemy udostępniać w mediach 

społecznościowych. 

 

 

 

 

Twórczy ferment podsyciliśmy warsztatami  

z kreatywności. W nawiązaniu do łazika 

marsjańskiego, o którym opowiadał ze sceny 

Wiktor – w kilkuosobowych podgrupach 

opracowywaliśmy lądownik dla jajka. Było dużo 

śmiechu i emocji. Po takiej rozgrzewce, tworzenie 

scenariuszy do nagrań i występy przed kamerą, 

poszły już gładko, a twórcza zabawa przeciągnęła 

się znacznie poza planowe godziny spotkania. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



A teraz, gdy już opowiedzieliśmy o naszych działaniach,  przedstawimy lepiej samą 

platformę Świadomie Wybieram 

 

DLACZEGO PLATFORMA JEST POTRZEBNA: 

Wbrew pozorom, wybór szkoły to nie tylko kwestia programu nauczania, czy poziomu 

placówki. To także decyzja, która może mieć istotny wpływ na nasze zdrowie psychiczne. 

Wybór szkoły powinien być przemyślany z różnych perspektyw, a jedną z nich o której 

często zapominamy, bądź nie wiemy, jak ją zweryfikować, jest atmosfera panująca  

w placówce. 

Do dziś nie zdajemy sobie sprawy z powagi sytuacji, a powinniśmy – w końcu w tym 

miejscu spędzamy tyle czasu, czemu mamy się męczyć? Dlatego tak ważne jest, aby przy 

wyborze brać pod uwagę nie tylko poziom nauczania, ale także sposób, w jaki szkoła dba  

o dobre samopoczucie uczniów. Sprzyjająca atmosfera, otwartość czy wsparcie 

psychologiczne to elementy, które mogą znacząco wpłynąć na naszą codzienność i rozwój. 

 

Potwierdza to raport MŁODE GŁOWY, który powstał na bazie badań przeprowadzonych  

w ubiegłym roku na blisko dwustu tysiącach naszych rówieśników. Jak może wiecie, wyniki 

raportu wskazują na dramatyczną sytuację: ponad połowa ludzi w naszym wieku uważa, że 

jest do niczego! Co drugi nastolatek w trudnej sytuacji spodziewa się niepowodzenia  

i zupełnie nie wie, co robić. Jedna trzecia naszych kolegów regularnie postępuje wbrew 

sobie, aby być akceptowanym przez innych, a ponad połowa to osoby, o skrajnie niskiej 

samoocenie, które czują się bezużyteczne. 

 



W tym kontekście naprawdę okazuje się, że to, jak wysoko (lub nisko 😊 ) znajduje się dana 

szkoła w rankingu Perspektyw – przestaje być istotne. 

Znacznie ważniejsze jest to, jak dana szkoła zaopiekuje się Tobą, jeśli sam w siebie nie 

wierzysz, jaka atmosfera panuje w tym gmachu na co dzień, czy w ogóle chcesz do niej 

chodzić… 

Aby to sprawdzić, przed dokonaniem wyboru zaglądamy do internetu – w końcu tam 

najłatwiej sprawdzić placówkę. 

Warto jednak pamiętać o tym, że w dobie mediów społecznościowych, to jak szkoła 

prezentuje się w intrenecie bywa bardzo nieobiektywne.  

 

Spottedy, popularne wśród uczniów, mogą być słabym źródłem informacji na temat 

rzeczywistej atmosfery, często wiadomości na nich są toksyczne i odrzucające. Za to 

oficjalne konta szkół mogą jedynie dostarczyć nam albo podstawową informację, bądź 

przekolorowane treści, które często nijak mają się do rzeczywistości. 

A więc, gdzie szukać obiektywnych i rzetelnych opinii oraz informacji przed pójściem do 

wybranej szkoły?   

  

JAK DZIAŁA PLATFORMA Świadomie Wybieram? 

Zadajmy sobie na początku pytanie ile mamy szkół średnich we Wrocławiu?  

Otóż jest ich 116! 

Myślę, że możemy wszyscy zgodzić się ze stwierdzeniem, że jest to przytłaczająca ilość, 

ponadto pamiętajmy, że w dzisiejszych czasach nie liczą się jedynie wyniki z matur, ale 

także atmosfera w szkole czy też to, jak szkoła wpływa na ucznia oraz oczywiście wiele, 

wiele innych czynników. Wybór zatem staje się trudny, stresujący, a niezdecydowanie  

i presja narastają.  

Platforma Świadomie Wybieram dostarcza informacji niezbędnych w dzisiejszych czasach 

do świadomego wyboru szkoły w klarowny i łatwo dostępny sposób. Platforma działa na 

zasadzie darmowej strony internetowej, gdzie wystarczy ustawić zaledwie trzy suwaki oraz 

wpisać liczbę uzyskanych punktów rekrutacyjnych, aby uzyskać listę szkół dopasowanych 

indywidualnie do ucznia. 



 

Oznacza to mniej więcej tyle, że nie możemy nazwać Platformy rankingiem. Dzieje się tak 

dlatego, że lista szkół oraz procent dopasowania do uczniów zawsze będą 

zindywidualizowane, dopasowane. 

Podczas wyszukiwania szkoły możemy także ustawić dodatkowe filtry, które pozwolą nam 

odszukać szkołę dopasowaną do ucznia w jeszcze większym stopniu. 

W waszych głowach pewnie zdążyło pojawić się już pytanie skąd Platforma bierze takie 

informacje? Odpowiedź jest bardzo prosta, jest też powodem dla którego dzisiaj tu jesteście, 

ponieważ to właśnie wy, jako uczniowie szkół średnich dostarczacie informacji o swoich 

szkołach poprzez wypełnianie ankiet.  

 

Wypełniona ankieta jest przetwarzana przez skomplikowany algorytm opracowany  

z pomocą doktora statystyki pana Krzysztofa Szwarca z Uniwersytetu Ekonomicznego  

w Poznaniu. Algorytm oblicza wskaźniki cech miękkich (atmosfera w szkole, przyjemność 

z nauki), oraz dodatkowe wskaźniki na stronie z informacjami o szkole (nowoczesność 

prowadzania zajęć, na ile uczniowie polecają szkołę, jak bardzo uczniowie odpoczywają na 

przerwach). Ankiety wypełniane są w pełni anonimowo – w formularzu Google Docs. 

Natomiast szkołom (na życzenie) udostępniamy zbiorcze wyniki ankiet w postaci ogólnych 

wykresów – uważamy, że te informacje dla dyrekcji szkół mogą być bardzo pomocne. Nie 

przekazujemy natomiast komentarzy z formularzy. Prywatność korzystających z portalu jest 

dla nas na pierwszym miejscu. 

 



JAKIE KORZYŚCI MOŻE DAĆ WASZEJ SZKOLE DOŁĄCZENIE DO 

PROJEKTU? 

Warto pamiętać że zarówno tegoroczna rekrutacja do szkół średnich (jak i te w kolejnych 

latach) będzie się znacznie różniła od tych z dwóch minionych  lat, gdy do szkół trafiały 

podwójne roczniki, a kto w jakiej szkole wylądował, często było kwestią przypadku  

i szczęścia – czyli czystą loterią, jak wspomniany totolotek. W tym roku uczniów będzie 

znacznie mniej i będą mogli wybierać znacznie rozważniej i bardziej ŚWIADOMIE. 

Dlatego szkoły powinny znacznie uważniej przygotować się do promocji i budowania 

swojego wizerunku. 

➢ Platforma da Wam szansę na szerszą promocję Waszej szkoły – jeżeli pojawi się ona 

na platformie, więcej osób będzie mogło do niej dotrzeć. 

➢ Scharakteryzowanie Waszej szkoły nie tylko przez wyniki matur – no bo przecież 

zdawana w ostatniej klasie matura nie wpływa na to, jak kto się będzie czuł w danej 

szkole w całym ciągu nauki. 

➢ Więcej ósmoklasistów dowie się o atmosferze panującej w Waszej placówce i być 

może rozważy rekrutację. 

➢ Bardziej „świadoma” rekrutacja przekłada się na fakt, że trafią do Was uczniowie 

mocniej przekonani, że chcą się uczyć WŁAŚNIE w Waszej szkole, a to zawsze 

przekłada się na ich stopień  powiązania czy wręcz (nie bójmy się tego słowa!) dumy 

z faktu, że są uczniami właśnie Waszej szkoły. 

➢ Atmosfera w szkole również się poprawia, jeśli uczęszczają do niej uczniowie 

zmotywowani wewnętrznie, którzy sami wybrali daną placówkę – tak więc 

tworzymy „samograja”: przychodzą ludzie, którzy chcą tu być i sprawiają, że inni 

chcą być z nami 😊. 

➢ Negatywna opinia może być dla Was (i kadry pedagogicznej w Waszej szkole) 

informacją zwrotną na temat tego, co należałoby zmienić i poprawić. 

➢ Brak udziału Waszej szkoły w projekcie i jej nieobecność na platformie…,  cóż, w 

pewnym sensie również jest informacją o szkole… (którą oczywiście każdy 

zinterpretuje po swojemu). 

Mamy nadzieję, że przekonaliśmy Was do idei projektu Świadomie Wybieram. Tak jak 

Patryk wspomniał na początku, platforma ta działa już od roku na terenie Poznania – wiem 

więc, że sprawdza się jako narzędzie. W dodatku jej prospołeczna funkcja jest naprawdę 

wszechstronna! Z jednej strony wspiera szkoły średnie, które uzyskują narzędzie, aby 

świadomie  budować swój wizerunek w oczach innych, a z drugiej strony naprawdę wspiera 

naszych młodszych kolegów – ósmoklasistów, którzy stają przed niełatwym zadaniem 

wyboru dalszej ścieżki edukacyjnej. Prawdziwe WIN- WIN! 

 

 

 

 

 

 



W JAKI SPOSÓB PROMOWAĆ PLATFORMĘ  

W SWOIM ŚRODOWISKU? 

Odpowiedzi na to pytanie zostały wypracowane podczas warsztatów, które 

przeprowadziliśmy z gośćmi naszych spotkań. W małych, losowo dobranych grupach 

zadaniowych, odpowiadali oni na pytania  

➢ Jaką drogą przekażemy info o ankiecie? 

➢ Jak zapoznamy ludzi z ideą projektu? 

➢ Jakie korzyści będą mieli uczniowie lub sama szkoła? 

 

WYPRACOWANE PODCZAS WARSZTATÓW ODPOWIEDZI: 

Pomysły promowania platformy 

1. Promowanie wśród uczniów: 

✓ zajęcia z przedstawicielami szkół podstawowych, 

✓ udostępnianie informacji do szkół podstawowych, 

✓ ogłoszenia przez media szkolne (instagram, tiktok), dziennik elektroniczny lub 

stronę szkoły, 

✓ prezentacja na auli, 

✓ filmik o projekcie na godzinie wychowawczej, 

✓ poczta pantoflowa, 

✓ organizacja warsztatów zapoznających z platformą, 

✓ nauczyciele. 

 

2. Promowanie wśród ludzi spoza szkół: 

✓ patronaty, 

✓ media społecznościowe, 

✓ radio, 

✓ plakaty, 

✓ reklamy, 

✓ ulotki, 

✓ banery. 

 

Przekazanie informacji o ankiecie: 

1. W szkole: 

✓ godzina wychowawcza, 

✓ dziennik elektroniczny, 

✓ strona szkoły, 

✓ media społecznościowe samorządu i szkoły, 

✓ plakaty promujące z kodem QR, 

✓ promowanie przez szkolnych „celebrytów”, 

✓ nauczyciele, 

✓ spotkanie z przedstawicielami klas, 



✓ informacja na grupie, 

✓ prezentacja w klasach, 

✓ radiowęzeł. 

 

Korzyści: 

1 Dla szkoły: 

✓ zaufanie ze strony uczniów/rodziców, 

✓ promocja, 

✓ rozwój, 

✓ zadowolenie uczniów, 

✓ zaangażowanie uczniów, 

✓ poprawa renomy szkoły, 

✓ świadomość o samopoczuciu uczniów, 

✓ większa integracja między uczniami, 

✓ świadomość dyrekcji opinii o szkole. 

 

2 Dla uczniów: 

✓ świadomy wybór szkoły, 

✓ łatwiejszy wybór szkoły, 

✓ oszczędzenie czasu, 

✓ dopasowanie szkoły pod siebie, 

✓ wpływ na szkołę, 

✓ motywacja. 

 

 

  



Ostatni punkt programu: 

Rozpowszechnienie informacji o Platformie wśród ósmoklasistów. 

 

REKLAMA W MPK 

Ponieważ absolwentów szkół 

podstawowych jest we Wrocławiu 

zbyt wielu, aby pomieściła ich nasza 

aula, zdecydowaliśmy się  postawić 

na reklamę o szerszym zasięgu. 

Dzięki współpracy i życzliwemu 

wsparciu Młodzieżowej Rady 

Miasta, otrzymaliśmy kontakt do 

działu reklamy MPK, wypełniliśmy 

stosowny wniosek,  Maja 

opracowała grafikę zgodną  

z wymogami MPK i aktualnie 

czekamy na uruchomienie naszej 

reklamy na wyświetlaczach  

w autobusach i tramwajach 

kursujących po naszym mieście. 

 

 

 

Projekt reklamy do MPK, autor: Maja Lewandowska 



WSPÓŁPRACA z MOWAZ 

Drugim ważnym działaniem było nawiązanie kontaktu z Międzyszkolnym Ośrodkiem 

Wspierania Aktywności Zawodowej - Centrum Kształcenia Zawodowego przy ul. 

Strzegomskiej. 

Dzięki tej współpracy i zainteresowaniu MOWAZ naszą inicjatywą, mogliśmy poprosić  

o rozesłanie informacji dotyczących platformy do wszystkich doradców zawodowych  

w szkołach podstawowych, za pośrednictwem bazy mailingowej MOWAZ w maju 2024. 

Nasze ustalenia dotyczą też wspólnego spotkania, na którym zaprezentowalibyśmy 

platformę przed przedstawicielami MOWAZ oraz doradcami zawodowymi szkół 

podstawowych, które planujemy we wrześniu 2024. 

 

Stoisko na Edukacyjnych Targach organizowanych przez MRM 

To dopiero przed nami: 6 czerwca 2024 – ale już jesteśmy gotowi! 

   

Projekt grafik na ulotki i roll-up, autor: Maja Lewandowska 

 

 

  



A JAK WYGLĄDAJĄ EFEKTY NASZEJ KILKUMIESIĘCZNEJ PRACY ? 

 

AKTUALNE STATYSTKI  

z platformy Świadomie Wybieram (na dzień 2 czerwca 2024) 

 

 

 



 

 

 

 

Jak widać, kilkadziesiąt szkół przyłączyło się do projektu,  

ale wciąż jeszcze dużo pracy przed nami        

Nie zatrzymujemy się i idziemy po więcej! 

 

 



REALIZATORZY PROJEKTU: 

 

Victoria Malec, 4c – koordynatorka projektu, odpowiedzialna za kontakty z MRMW, 

korespondencję na ig, kontakt z ekipą z Poznania,  

Maja Lewandowska, 3d – koordynatorka sekcji PR, autorka grafik reklamowych, 

odpowiedzialna za ig ŚwiadomieWybieram_Wroclaw, 

Patryk Klimkiewicz, 2h – „twarz” platformy, użyczył osobistego wizerunku na materiały 

reklamowe, współprowadził prezentacje dla szkół, 

Kacper Szprengiel, 3a – fotograf, autor zdjęć, montaż filmów, 

Oleksandr Potapov, 2d – opieka techniczna prezentacji i wystąpień, 

Adam Homoncik, 3a – montaż filmów i prezentacji, wystąpienia podczas prezentacji, 

prowadzenie prezentacji,   

Wiktor Warwas, 3a  

Maja Jemiołek, 2h 

opieka logistyczna, praca koncepcyjna, moderowanie grup warsztatowych: 

Szymon Babik, 3a 

Łukasz Mucha, 1b 

Maja Kizielewicz, 3b 

 

 

 



oraz: 

Hania Paliwoda, 3b 

Zosia Haniszewska, 3b 

Vanessa Bartocha, 3b 

Lena Dopierała, 3b 

Ola Bronowicz, 4c 

Katarzyna Pich, 2i 

Lidia Heise, 2e 

Martyna Szymkowska, 2f 

Martyna Kurylak, 1j 

Igor Rysztak, 1b 

 

 

 

 

 


